

أحكام العمل الإضافية تداول عقود المشتقات

1.0 مقدمة

- 1. تنطبـق أحـكام العمـل الإضافيـة هـذه كما يتــم تعديلهـا مـن وقـت إلى آخـر (يشـار إليهـا بـ "أحـكام تـداول عقـود المشتقات") على أنشـطة تـداول عقـود المشتقات الخاصة بكـم بحيث تقـوم شركـة الرمـز بترتيب أو إجـراء معـاملات في عقـود المشـتقات التـي يتـم تداولهـا على سوق أبو ظبـي للأوراق الماليـة، أو بورصـة ناسـداك دبي، أو سـوق دبي المالي (يشار إليهم معاً بـ "السوق")، لكم وبناءً على تعليمات منكم.
- 1.2 عند وضع علامة في المربع المناسب وتوقيع نموذج فتح الحساب، أنتم توافقون على أن تكون أحكام تداول عقود المشتقات هذه ملزمة لكم.
- 1.3 يجب أن تتم قراءة أحكام تداول عقود المشتقات هذه إلى جانب الأحكام العامة، ويقصد بها أن تكمّلها، وتشكلان معاً اتفاقية ملزمة بينكم وبيننا. إن تلك الأحكام مدرجة بالإشارة، معاً أن تكمّلها، وتشكلان معاً اتفاقية ملزمة بينكم وبيننا. إن تلك الأحكام مدرجة بالإشارة، كما وتعتبر أنها لها نفس القوة والأثر كما ولو تم إدارجها بالكامل في تلك الأحكام. في حما وحداي أنها لها نفس القوة والأثر كما ولو تم إدارجها بالكامل في تلك الأحكام. في حما وحداي أن تتم قرابة الأحكام مدرجة بالإشارة، كما وتعتبر أنها لها نفس القوة والأثر كما ولو تم إدارجها بالكامل في تلك الأحكام. في حال وجود أي اختلاف بين أحكام تداول عقود المشتقات هذه والمتقات هذه والقرف العامة، تكون حال وجود أي اختلاف بين أحكام تداول عقود المشتقات هذه هي السائدة.
- 1.4 يكـون للمصطلحـات والتعـابير المكتوبـة بالخـط العريـض المعنـ م المعطـ م لهـا في الجـدول رقــم 1 مــن أحـكام العمـل العامـة لشركـة الرمـز كابيتـال ذ.م.م. (يشـار إليهـا بـ "الأحـكام العامة")، ما لم يتم تعريفها في متن أحكام تداول عقود المشتقات هذه.

2.0 تاريخ النفاذ والمدة

- 2.1 شرط أن نكـون قـد قررنـا أن تـداول عقـود المشـتقات ملائـم ومناسـب لكـم، سـتدخل أحـكام. تداول عقود المشتقات هذه حيز التنفيذ عندما نقوم بـ:
- (أ) توقيع نموذج فتح الحساب (يشار إليه بـ "تاريخ النفاذ") حيث أبديتم رغبتكم بالحصول على خدمات تداول عقود المشتقات؛ أو
- (ب) إخطاركـم كتابـةً بموافقتنـا على طلبكـم بالحصـول على خدمـات تـداول عقـود المشـتقات، ويظل بكامل قوته وأثره إلى حين الفسخ.

3.0 حساب تداول عقود المشتقات

- 3.1 يكون الحساب الذي نقـوم بفتحه وإعطائكـم إمكانيـة الوصـول إليـه لكي تقومـوا بممارسـة نشـاط تـداول عقـود المشـتقات (يشـار إليـه بـ "حسـاب تـداول عقـود المشـتقات") منفـصلاً عـن أي حساب تداول آخر قد تملكونه معنا.
- 3.2 بالموافقة علم تقديـم خدمـة تـداول عقـود المشـتقات لكـم، لا يمكـن اعتبـار أن شركـة الرمـز تنصحكـم بإجـراء تـداول عقـود المشـتقات، أو أنهـا تـوصي بتـداول عقود المشـتقات لكـم، أو أننا نر ى أن تداول عقود المشتقات مناسب لكم.
- 3.3 يمكن لممثلكـم (ممثليكـم) المـعينّ (المعيـنين) حسـب الأصـول، الذيـن يجـب تقديـم تفاصيلـه(م) حسب الأصـول إلينـا كتابـة (يشـار إليهـم بـ "الممثـلين المخـولين")، إجـراء تـداول عقـود المشـتقات عبر حسـاب تـداول عقـود المشـتقات الخـاص بكـم. إنكـم تقبلـون جميـع المخاطر الناشئة عن اسـتخدام ممثليكـم المخـولين لحسـاب تـداول عقـود المشـتقات الخـاص بكـم، بمـا في ذلـك أي وكافـة الخسـائر أو الأفرار المترتبـة عليكـم أو المتكبـدة مـن قبلكـم أو علم أو مـن قبـل أي طـرف ثالـث نتيجـة لذلـك. لا تقبل شركـة الرمـز، تحـت أي ظـرف كان، أي مسؤولية في ما يتعلق بهكذا خسائر و/أو أفرار.
 - 3.4 اِنکم تقرّون وتوافقون علم ما یلی:
- (أ) سيكون بإمكانكـم إجـراء تـداول عقـود المشتقات فقـط في ما يتعلـق بعقـود المشـتقات، مثل العقـود المستقبلية أو الخيارات أو الضمانـات، التـي توافـق شركـة الرمـز بحسب تقديرهـا الخاص على التعامل بها نيابة عنكم، والتي يتم تداولها في سوق؛

Additional Terms of Business Derivatives Trading

1.0 Introduction

- 1.1 These additional terms of business as amended from time to time (the Derivatives Trading Terms) shall apply to your Derivatives Trading activity whereby Al Ramz arranges or carries on transactions in Derivatives that are traded on the Abu Dhabi Securities Exchange, the Nasdaq Dubai, or the Dubai Financial Market (collectively, the Market), for you and upon your instructions.
- 1.2 By ticking the appropriate box and signing the Account Opening Form you have agreed to be bound by these Derivatives Trading Terms.
- 1.3 These Derivatives Trading Terms must be read in conjunction with, and are intended to supplement, the General Terms which together shall form a binding Agreement between you and us and are incorporated by reference and shall be deemed to have the same force and effect as if set out in full therein. In the event of any inconsistency between these Derivatives Trading Terms and the General Terms, these Derivatives Trading Terms shall take precedence.
- 1.4 Capitalised terms and expressions, unless defined in the body of these Derivatives Trading Terms, have the meaning given to them in Schedule 1 of the Al Ramz Capital LLC General Terms of Business (General Terms).

2.0 Effective Date and Term

- 2.1 Provided that we have determined that Derivatives Trading is suitable and appropriate for you, these Derivatives Trading Terms will come into force when we:
- (a) sign the Account Opening Form (the Effective Date) where you have indicated your wish to receive Derivatives Trading services; or
- (b) notify you in writing of our acceptance of your request to receive Derivatives Trading services and shall continue in full force and effect until terminated.

3.0 Derivatives Trading Account

- 3.1 The account we open and provide you access to in order for you to carry on Derivatives Trading activity (**Derivatives Trading Account**) shall be separate from any other trading account that you may have with us.
- 3.2 By agreeing to provide the Derivatives Trading service to you, Al Ramz may not be deemed to be advising you to conduct Derivatives Trading, recommending Derivatives trading to you, or that we believe that Derivatives trading is suitable for you.
- 3.3 Your duly appointed representative(s) whose details shall be duly provided in writing to us (the Authorised Representatives) may carry on Derivatives Trading through your Derivatives Trading Account. You accept all risks arising from your Authorised Representatives' use of your Derivatives Trading Account, including any and all losses or damages incurred or suffered by you or any third party as a result of this. Al Ramz shall not, under any circumstances, accept any liability in respect of such losses and or damages.
- 3.4 You acknowledge and agree that:
- (a) you will only be able to carry out Derivatives Trading in respect of Derivatives, such as futures, options or warrants, which AI Ramz in its sole discretion agrees to deal with on your behalf, and which are traded on a Market;



- (ب) تمتثلـون للمتطلبات المتعلقـة بالتـداول في السـوق ذات العلاقـة، بمـا في ذلـك على سـبيل المثـال لا الـحصر تقديـم أي مسـتندات ومعلومـات مطلوبـة للـسماح لشركـة الرمـز أو هـذه السوق (كما هي الحال) باستيفاء متطلباتها التنظيمية؛ و
- (ج) الإصداركــم تعلــيمات لشركــة الرمــز، إمـا بصفتكــم الخاصـة أو عبر ممثليكـم المخــولين، فأنتـم بموجـب ذلـك تخولـون شركـة الرمـز اتخـاذ كافـة التـدابير والخطـوات والاجـراءات اللازمـة فـي مـا يتعلق بعقود المشتقات هذه تحت حساب تداول عقود المشتقات الخاص بكم.

4.0 تشغيل حساب تداول عقود المشتقات الخاص بكم

- 4.1 عند تنفيذ أمر لمعاملة تداول عقود المشتقات:
- (أ) ستقومون بتقديم تعليمات واضحة إلى شركة الرمز توضح كافة التفاصيل اللازمة، وذلك بواسطة الوسيلة وبالصيغة المبلغة إليكم من وقت إلى آخر؛
- (ب) أنتـم تفهمـون وتقـرون أن نـوع الأمـر الـذي قـد تصدرونـه في مـا يتعلـق بتـداول عقـود المشتقات يخضع لقواعد السوق المعنية في ذلك الخصوص؛
- (ج) سترسـل لكـم شركـة الرمـز تأكيـد التـداول اللازم بعـد تنفيذ الأمـر. إنكـم تفهمـون وتوافقـون علم أن توقيـت تأكيـد التـداول سـيعتمد علم السـوق، وأنــه لا يمكــن تحميـل شركــة الرمــز مسؤولية أي تأخير تتسبب به السوق؛
 - (c) بإمكانكم إلغاء أو تعديل هذا الأمر فقط قبل تنفيذه؛
 - ه) يجوز لشركة الرمز رفض هذا الأمر أو إلغاؤه أو عكسه إذا:
- (i) كان من المطلوب القيام بذلك بموجب القوانين والأنظمة المعمول بها أو بموجب أنظمة السوق المعنية؛
 - (ii) كان من المشتبه أن هذا الأمر قد وُضع عن غير قصد؛ أو
 - (iii) كانت شركة الرمز بحسب تقديرها الخاص ترى أن الأمر ناقص.

إنكـم تفهمـون وتوافقـون أنكـم سـتكونون مسـؤولين عـن أب تكاليـف متكبـدة فب رفـض أو عكس أمر ما بالاعتماد علـم ما ورد أعلاه.

- **4.**2 إنكم تقرون وتوافقون علم ما يلي:
- (أ) ستقوم شركة الرمز ، بحسب تقديرها الخاص ، بتقييم توجيه أوامر تداول عقود المشتقات الخاصة بكم وما إذا كانت ستضم أوامركم إلى أوامر أشخاص آخرين من عملاء شركة الرمز وذلك بناءً على عدد من العوامل التـي تخدم مصالحكم والتـي تضم من بين أمـور أخرى، سرعة التنفيذ ، فـرص تحسين الأسعار (التنفيذ بأسعار أعلى من الأسـعار السـائدة في حينه داخل الأسواق المالية)، أو تكلفة تنفيذ الأوامر؛
- (ب) بالموافقـة علم إبـرام أحـكام تـداول عقـود المشـتقات هـذه، إنكـم تخولـون شركـة الرمـز صراحة ضمّ أوامركم مع أوامر أشخاص آخرين من عملاء شركة الرمز؛
- ج) لن تقـوم شركـة الرمـز بإجـراء معـاملات نيابـة عنكـم في مـا يتعلـق بحسـاب تـداول عقـود المشتقات الخـاص بكـم مـن دون تعلـيمات صريحـة منكـم، باسـتثناء كما هـو مطلـوب بموجـب القوانين والأنظمة المعمول بها أو من السلطات التنظيمية؛ و
- (c) إن توقيت تنفيذ الأمر الصادر عنكـم بشأن معاملـة تـداول عقـود المشـتقات وأي نشـاط ذو صلـة مثـل إرسـال تأكيـدات التـداول أو تعديـل أمـر مـا أو إلغائـه، يكـون خاضعـاً لأوقـات عمـل السـوق. إنكـم تتعهـدون بمراجعـة كل تأكيـد تـداول ترسـله لكـم شركـة الرمـز وبإخطـار شركـة الرمـز بـأي مخـاوف قد تراودكـم في ذلـك الخصـوص في خلال ثلاثة (3) أيـام عمـل من إرسـال شركـة الرمـز هـذا التأكيـد، وفي حـال عـدم القيـام بذلـك، سـتعتبرون أنكـم وافقتـم علم أن تكونوا ملزمين بهذا التأكيد.

- (b) you will comply with the requirements which relate to trading on the relevant Market, including but not limited to providing any requested documents and information to allow Al Ramz or such Market (as the case may be) to meet their regulatory requirements; and
- (c) in providing instructions to Al Ramz, either acting in your own capacity or through your Authorised Representatives, you thereby authorise Al Ramz to take all necessary measures, steps and actions in respect of such Derivatives under your Derivatives Trading Account.

4.0 Operating your Derivatives Trading Account

- 4.1 When executing an order for a Derivatives Trading transaction:
- (a) you will provide clear instruction to Al Ramz which sets out all the necessary details, using the means and the format communicated to you from time to time;
- (b) you understand and acknowledge that the type of order you may place in relation to Derivatives Trading is subject to the relevant Market's rules in that respect;
- (c) AI Ramz will send you the necessary trade confirmation following the execution of your order. You understand and agree that the timing of the trade confirmation will depend on the Market, and that AI Ramz may not be held liable for any delay caused by the Market;
- (d) you may cancel or amend such order only before it is executed;
- (e) Al Ramz may reject, cancel or reverse such order if:
- (f) it is required to do so under Applicable Laws and Regulations or under the regulations of the relevant Market;
- (g) if it suspects that such order was placed inadvertently; or
- (h) if Al Ramz in its sole discretion deems the order to be deficient.

You understand and agree that you will be liable for any cost incurred for rejecting or reversing an order in reliance on the above.

- 4.2 You acknowledge and agree to the following:
- (a) AI Ramz will assess, in its sole discretion, the routing of your Derivatives Trading orders and whether to combine your orders with the orders of other AI Ramz clients against a number of factors that serve your interests, which include among other things the speed of execution, price improvement opportunities (executions at prices superior to the prices then prevailing inside the financial markets), or the cost of executing orders;
- (b) by agreeing to enter into these Derivatives Trading Terms, you expressly authorise Al Ramz to combine your orders with the orders of other Al Ramz clients;
- (c) AI Ramz shall not engage in transactions on your behalf in respect of your Derivatives Trading Account without express instructions from you, except as required under Applicable Laws and Regulations or by the regulatory authorities; and
- (d) the timing for executing your order for a Derivatives Trading transaction, and any related activity such as sending trade confirmations or amending or cancelling an order, is subject to the Market's business timings. You undertake to review every trade confirmation AI Ramz sends to you, and notify AI Ramz of any concerns you have in that respect within three (3) Business Days of AI Ramz sending you such confirmation, failing which you will be deemed to have accepted and to be bound by such confirmation.



5.0 تخويلات للتصرف بالنيابة عنكم

5.1 بالموافقـة على أحـكام تـداول عقـود المشـتقات هـذه، إنكـم بموجبهـا تعيّنـون وتخولـون شركـة الرمـز للقيـام بكافـة الترتيبـات والدفعـات اللازمـة لتنفيـذ معـاملات تـداول عقـود المشتقات الخاصة بكم في سوق ما.

6.0 العمولات والرسوم

- 6.1 بالإفافة إلى أي رسـوم قـد تكونـون ملـزمين بدفعهـا لنـا بموجـب الأحـكام العامـة، إنكـم توافقـون بموجـب هـذه الأحـكام، على دفـع أي وكافـة العمـولات والرسـوم وأي مصاريـف أخـرى (والتـي قد تتفمـن عمـولات الوسـاطة، ولكنهـا ليسـت محصـورة بهـا) تكـون مستحقة للسـوق المعنية في مـا يتعلـق بنشـاط تـداول عقـود المشتقات الخـاص بكـم، بحسب وعنـد طلب شركة الرمز.
- 6.2 ستقوم شركة الرمز بخصـم أي عمـولات أو رسـوم أو غيرهـا مـن المصاريـف التـي تدينـون بهـا لنــا مــن حســاب تـداول عقــود المشــتقات الخــاص بكــم عنـد تنفيـذ معاملــة تـداول عقود المشتقات.

7،0 متطلبات الهامش

- 7.1 إنكــم تقــرّون وتوافقــون على أنكــم ستســتوفون أبي متطلبــات هامــش، بمــا في ذلـك أب متطلبـات تتعلـق بالهامـش الأولبي، في جميـع الأوقـات حسـبما وعندمـا تقــوم شركـق الرمـز بإخطاركم من وقت إلى آخر.
- مد نقــوم في أي وقـت، وبحسـب تقديرنــا الخــاص، بتعديــل متطلبــات الهامــش. ســنقوم بإخطاركم بأب تغيير أو تعديل من هذا القبيل بواسطة وسيلة التواصل التي اخترتموها.
- 7.3 إنكـم تقـرّون وتوافقـون على أنكـم ستراقبـون، في جميـع الأوقــات، حســاب تـداول عقـود المشتقات الخاص بكم لضمان أنكم لا زلتم تستوفون متطلبات الهامش الخاصة بكم.
 - 7.4 لديكم الحق في أي وقت، بـ:
- (أ) إعادة سداد أي مبلغ إلى شركة الرمز من التمويل بالهامش المعط م لكم من أجل تداول عقود المشتقات؛
- (ب) بيع أي عقـود مشـتقات ممولـة على الهامـش، شرط أن تمتثلـوا لجميـع المتطلبـات بموجـب القوانين والأنظمة المعمول بها وأحكام تداول عقود المشتقات هذه عند القيام بذلك.

8.0 طلب تغطية الهامش

- 8.1 في حال قمنا بإخطاركم بقصور في ما يتعلق بمتطلبات الهامش الخاصة بكم، أو في حال أصبحتم علم دراية بهكذا قصور، عليكم إجراء الترتيبات اللازمة من أجل سد العجز في الـضمان الـذي قدمتمـوه إلينـا مـن أجـل تـداول عقـود المشـتقات كي تسـتوفوا متطلبـات الهامـش الخاصة بكـم في ذلال يـوم (1) عمـل واحـد مـن إخطارنـا لكـم أو درايتكـم بهكـذا قصور. قد نعتبر تعليق التداول في عقـود المشـتقات المودعـة كـضمان في حساب تداول عقـود المشـتقات الخاص بكـم لأكثر مـن سبعة (7) أيـام عمـل قصوراً في متطلبـات الهامش الخاصة بكم.
- 8.2 في حال عجزكم عـن سـد العجـز في ضمانكـم بحسـب مقتضيـات البنـد 9.1 مـن أحـكام تـداول عقود المشتقات هذه، فإنكم بموجب هذه الأحكام توافقون صراحة علم:
- (أ) قيامنـا ببيـع أي أو كافـة عقـود المشـتقات الممولـة علم الهامـش إلم الحـد المطلـوب لتغطية أي قصور من هذا القبيل وذلك لكب تستوفوا متطلبات الهامش الخاصة بكم؛
 - (ب) رفض أي أمر لمعاملة؛ و/أو
 - (ج) إجراء المقاصة بين مبلغ القصور وأي أموال قد نحتفظ بها في أي حساب بالنيابة عنكم.

5.0 Authorisations to act on your behalf

5.1 By agreeing to these Derivatives Trading Terms, you hereby appoint and authorise Al Ramz to make all the necessary arrangements and payments to execute your Derivatives Trading transactions on a Market.

6.0 Commissions and Fees

- 6.1 In addition to any Fees you may be required to pay to us under the General Terms, you hereby agree to pay any and all commissions, fees and any other charges (which may include but are not limited to brokerage commissions) due to the relevant Market in respect of your Derivatives Trading activity, as and when requested by Al Ramz.
- 6.2 Al Ramz will debit from your Derivatives Trading Account upon the execution of a Derivatives Trading transaction any commissions, fees and other charges you owe to us.

7.0 Margin Requirements

- 7.1 You acknowledge and agree that you will meet any Margin Requirements, including any requirements which relate to initial margin, at all times as and when Al Ramz notifies to you from time to time.
- 7.2 We may, at any time and in our sole discretion, amend the Margin Requirements. We will notify you of any such amendment or adjustment through your chosen method of communication.
- 7.3 You acknowledge and agree that you will monitor at all times your Derivatives Trading Account to ensure that you continue to meet your Margin Requirements.
- 7.4 You have the right at any time to:
- (a) pay back to Al Ramz any amount of margin financing extended to you for Derivatives Trading;
- (b) sell any Derivatives financed on margin, provided that in doing so you comply with all requirements under Applicable Laws and Regulations and these Derivatives Trading Terms.

8.0 Margin Call

- 8.1 If we notify you of a shortfall in relation to your Margin Requirements, or if you become aware of such shortfall, you shall make the necessary arrangements to replenish the collateral you provided to us for Derivatives Trading in order for you to meet your Margin Requirements within one (1) Business Day of us notifying you or you becoming aware of such shortfall. We may treat a suspension in the trading in the Derivatives posted as collateral in your Derivatives Trading Account for more than seven (7) Business Days as a shortfall in your Margin Requirements.
- 8.2 If you fail to replenish your collateral as required under clause 9.1 of these Derivatives Trading Terms, you hereby expressly agree for us:
- (a) to sell any or all of the Derivatives financed on margin to the extent required to cover any such shortfall so that you meet your Margin Requirements;
- (b) to reject any transaction order; and/or
- (c) set-off the amount of the shortfall against any funds we may hold in any account on your behalf.



8.3 في حال لم تكن عائدات بيع عقود المشتقات علم النحو المنصوص عليه في البند 2.2 من أحكام تداول عقود المشتقات هذه كافية لتصحيح قصور في متطلبات الهامش الخاصة بكم، قد تطلب منكم شركة الرمز تغطية أي مبلغ من القصور المستحق. في حال عجزكم عن القيام بذلك في غضون الفترة الزمنية التي نحددها لكم، نحتفظ بالحق في اتخاذ أي إجراء لازم، بما في ذلك الاجراءات القانونية أمام المحاكم المناسبة، لإلزامكم بتغطية أي قصور مستحق.

9.0 رهن عقود المشتقات

- **9.**1 إنكم توافقون صراحة علم التالي:
- (أ) لن أي عقـود مشـتقات محفوظـة في حسـاب تـداول عقـود المشـتقات الخـاص بكـم مرهونـة من قبلكـم كـضمان لأي تمويـل بالهامـش نقدمـه لكـم في مـا يتعلـق باسـتخدامكم لخدمـة تداول عقود المشتقات؛
- (ب) لـن تقومـوا بوضـع عـب أو إنشـاء حـق ضمان لصالـح أي طـرف ثالـث فب أب عقـود مشـتقات تقومون برهنها لنا وفقاً للفقرة (أ) أعلاه، ما لم نوافق كتابة.
- 9.2 يعتبر دينكم لنا في حساب تداول عقود المشتقات الخاص بكم عند التداول علم الهامش ديناً واحداً غير قابل للتجزئة. تبعاً لذلك، ستعتبر كافة عقود المشتقات في حساب تداول عقود المشتقات الخاص بكم ضماناً لضمان دفع أي وكافة المبالغ التي تدينون بها لنا.

10.0 الاقرارات والضمانات والتعهدات

- 10.1 الم جانب الأقرارات والضمانات والتعهدات التـي تتعهدون بهـا لنـا بموجـب الأحكام العامـة، إنكم بموجب هذه الأحكام توافقون وتقرون وتضمنون لنا، بدءاً من تاريخ النفاذ، ما يلي:
- (أ) أنكـم تفهمـون وتوافقـون أنـه يجـوز لشركـة الرمـز، بحسـب تقديرهـا الخـاص، حظـر أو تقييـد أنشـطـة تـداول عقـود المشـتقات الخاصـة بكـم في أبي وقـت ومـن دون إخطاركـم مسـبقاً في حال كان من الممكن لأنشطة تداول عقود المشتقات الخاصة بكم أن:
 - (i) تؤثر على التداول المنتظم في السوق المعنية؛ أو
- (ii) تشكل إساءة استخدام السوق أو جريمة مالية (مثل غسل الأموال أو تمويل الإرهـاب أو التحايـل على العقوبـات أو التهـرب الضريبـي) بموجـب القـوانين والأنظمـة المعمـول بهـا، أو بخلاف ذلـك قـد تخـرق أو تؤدي إلى قيام شركـة الرمـز بخـرق القـوانين والأنظمـة المعمـول بها ذات العلاقة، بما في ذلك تلك المفروضة من قبل السوق المعنية؛
- (ب) سـتعتبر جميـع المعـاملات في عقـود المشـتقات المنفـذة مـن خلال حسـاب تـداول عقـود المشتقات الخاص بكم مخولة ومنفذة من قبلكم، وبالتالي، ملزمة لكم؛
- (ج) إنكم تفهم ون وتوافقـون علم أن شركـة الرمـز ليست ملزمـة بتقديـم "أفضـل سـعر تنفيـذ" عندما تقـوم بترتيب أو تنفيـذ معاملـة بنـاءً علم تعليماتكـم في السـوق المعنيـة، نظـراً لأن ذلك منصوص عليه في القوانين والأنظمة المعمول بها ذات العلاقة؛
- (د) أنكم ستقومون بتغطية أي قصور في متطلبات الهامش الخاصة بكم في غضون يـوم (۱) عمل واحد من إخطارنا لكم بهكذا قصور؛
- (ه) أنكم تمتثلون وستظلون ممتثلين لكافة القـوانين والأنظمة المعمـول بهـا كما قـد تنطبـق عليكم، بما في ذلك أي من قواعد السوق المتعلقة بتداول عقود المشتقات.
- (و) أنكـم ستقومون بإيـداع مـا يكفـي مـن الأصـول في حسـاب تـداول عقـود المشـتقات الخـاص بكـم قبـل إجـراء أي معاملـة تـداول عقـود المشـتقات، وكما قـد تطلب شركـة الرمـز مـن وقـت إله آخر؛

8.3 If the proceeds of the sale of Derivatives as provided for under clause 9.2 of these Derivatives Trading Terms are not sufficient to remedy a shortfall in your Margin Requirements, Al Ramz may require you to cover any amount of the outstanding shortfall. If you fail to do so within the time period we specify to you, we reserve the right to take any action necessary, including legal action before the appropriate courts, to require you to cover any outstanding shortfall.

9.0 Derivatives Pledge

- 9.1 You expressly consent that:
- (a) any Derivatives you hold in your Derivatives Trading Account are pledged by you as collateral for any margin financing we provide to you in respect of your use of Derivatives Trading service;
- (b) you shall not encumber or create a security interest to any third party in any Derivatives you pledge to us in according with paragraph (a) above, unless we agree in writing.
- 9.2 Your debt to us in your Derivatives Trading Account when trading on margin is considered a single indivisible debt. Accordingly, all Derivatives financed on margin that are in your Derivatives Trading Account will be deemed as collateral to guarantee for the payment of any and all amounts you owe to us.

10.0 Representations, warranties and undertakings

- 10.1 In addition to the representations, warranties and undertakings you make to us under the General Terms, you hereby agree represent and warrant to us as of the Effective Date that:
- (a) you understand and agree that AI Ramz may, in its sole discretion, prohibit or restrict your Derivatives Trading activities at any time and without prior notice to you if your Derivatives Trading activity may:
- (i) affect orderly trading on the relevant Market; or
- (ii) constitute market abuse or financial crime (such as money laundering, terrorist financing, sanctions circumvention or tax evasion) under the relevant Applicable Laws and Regulations, or may otherwise breach or cause Al Ramz to breach the relevant Applicable Laws and Regulations including those administered by the relevant Market;
- (b) all transactions in Derivatives executed through your Derivatives Trading Account will be deemed to have been authorised and executed by you and therefore, binding on you;
- (c) you understand and agree that AI Ramz is not required to provide you with a "Best Execution Rate" when it arranges or executes a transaction on your instructions on the relevant Market, as this is provided for under the relevant Applicable Laws and Regulations;
- (d) you will cover any shortfall in your Margin Requirements within one (1) Business Day of us notifying you of any such shortfall;
- (e) you are and shall remain compliant with all Applicable Laws and Regulations as these may apply to you, including any Market rules which relate to Derivatives Trading.
- (f) you will deposit sufficient assets in your Derivatives Trading Account before carrying on any Derivatives Trading transaction, and as Al Ramz may request from time to time;



- (g) you undertake that you shall pay in full the value of any Derivative you subscribe to using your Derivatives Trading Account, in addition to any commission and fees due to Al Ramz, the relevant Market and any other expenses accruing in connection with any Derivative gurchased through your Derivatives Trading Account, before selling or otherwise trading with such Derivative;
- (h) before placing a Derivatives Trading order, you undertake to disclose to Al Ramz whether you may be a director, shareholder, part of senior management or otherwise have access to or hold a position which may grant you access to material or non-public information that may give you a trading advantage over other investors (i.e. an Insider) in relation to the securities underlying a Derivative that is the subject of the Derivatives Trading order, or if you may be entering such Derivatives Trading transaction on behalf of an Insider; and
- (i) you are and shall remain compliant with all Applicable Laws and Regulations as these may apply to you, including any applicable rules and those of the relevant Market, as these may apply to your Derivatives Trading activity and any Derivative you deal in, and that Al Ramz shall not be responsible to ensure that you remain compliant with any such Applicable Laws and Regulations as these apply to your Derivatives Trading activity.
- 10.2 Al Ramz undertakes to deliver to you any Derivatives or funds which are the proceeds of a transaction on the relevant Market which Al Ramz carries out as per your instructions.

11.0 Statements

11.1 We will provide you with a statement of your Derivatives Trading Account on a monthly basis. You may also request a statement of your account at any time.

12.0 Amendment

12.1 These Derivatives Trading Terms may be amended in the same manner provided for under the General Terms.

13.0 Risk Disclosure

- 13.1 You acknowledge and understand that the list of risks associated with Derivatives Trading in Securities (the Risk Disclosure), as these are disclosed to you by Al Ramz and made available to you online on the website of Al Ramz is not an exhaustive disclosure of all of the risks associated with the Derivatives Trading services as provided to you by Al Ramz.
- 13.2 We may update the Risk Disclosure, as notified to you, from time to time.
- 13.3 By agreeing to be bound by these Derivatives Trading Terms or undertaking Derivatives Trading activity you:
- (a) declare that you have reviewed, understood and accepted the risks associated with the Derivatives Trading services; and
- (b) represent that you have been, are, and will be solely responsible for making your own independent appraisal and investigation into the risks of each transaction you enter into when carrying on Derivatives Trading activity.
- 13.4 You acknowledge and agree that it is your responsibility to ensure that your decisions are made on a well-informed basis and that you should undertake your own assessment as to the suitability of trading in Derivatives in light of your experience, objectives, financial resources and your specific needs, and that you stay up to date with the Risk Disclosure as updated by Al Ramz from time to time.

- (ز) أنكم ستتعهدون بأن تقوموا بدفع قيمة أي عقد مشتقات تكتتبون فيه بواسطة حساب تداول عقـود المشتقات الخـاص بكـم بالكامل، بالإضافة إله أي عمـولات ورسـوم مستحقة لشركـة الرمـز والسـوق المعنيـة وأي مصاريـف أخـر ب متراكمـة في مـا يتعلـق بـأي عقـد مشتقات تـم شراؤه بواسطة حساب تداول عقـود المشتقات الخـاص بكـم، وذلـك قبل بيع أو التداول بخلاف ذلك بعقد المشتقات هذا؛
- (ح) قبل وضع أمر تداول عقـود مشـتقات، أنتـم تتعهدون بالإفصاح لشركـة الرمـز مـا إذا كنتـم أعضاء مجلس إدارة، أو مساهمين، أو جـزءاً مـن الادارة العليا، أو لديكم بـخلاف ذلك إمكانيـة الوصـول إلم أو تتولـون منصباً قـد يمنحكـم إمكانيـة الوصـول إلم مـواد أو معلومـات ليست في المجـال العـام وقـد تعطيكـم أفضليـة في التـداول مقارنـة بمسـتثمرين آخريـن (أي مطلـعين داخلـيين) في مـا يتعلـق بـالأوراق الماليـة التـي هـي أسـاس عقـد المشـتقات موضـوع أمر تـداول عقـود المشـتقات، أو إذا كنتـم تجـرون معاملـة تـداول عقـود المشـتقات هذه بالنيابة عن مطلع داخلي؛ و
- (ط) أنكم تمتثلون وستظلون ممتثلين لكافة القوانين والأنظمة المعمول بها كما قد تنطبق عليكم، بما في ذلك أبي قواعد معمول بها، وقواعد السوق المعنية، كما قد تنطبق على أنشطة تداول عقود المشتقات الخاصة بكم وأبي عقود مشتقات تتعاملون بها، وأن شركة الرمز ليست مسؤولة عن التأكد من أن تظلوا ممتثلين لأبي من هذه القوانين والأنظمة المعمول بها كما قد تنطبق على أنشطة تداول عقود المشتقات الخاصة بكم.
- 10.2 تتعهد شركة الرمـز بتسـليمكم أب عقـود مشـتقات أو أمـوال تكـون عوائـد مـن معاملـة فب السوق المعنية تجريها شركة الرمز بناءً على تعليماتكم.

11.0 الكشوفات

11.1 سنزودكم شهرياً بكشف لحساب تداول عقود المشتقات الخاص بكم. بإمكانكم أيضاً طلب كشف لحسابكم في أي وقت.

12.0 التعديل

12.1 قد يتم تعديل أحكام تداول عقـود المشـتقات هـذه بنفـس الطريقـة المنصـوص عليهـا في الأحكام العامة.

13،0 الإفصاح عن المخاطر

- 13.1 إنكـم تقـرون وتفهمـون أن قائمـة المخاطـر المرتبطـة بتـداول عقـود المشـتقات في الأوراق الماليـة (يشـار إليهـا بـ "الافصاح عـن المخاطـر") كما يتـم الافصاح عنهـا لكـم مـن قبـل شركـة الرمـز وإتاحتهـا لكـم على الانترنـت على الموقـع الالـكتروني لشركـة الرمـز، ليسـت إفصاحـاً شاملاً لجميع المخاطـر المرتبطـة بخدمـات تـداول عقـود المشـتقات كما هـي مقدمـة لكـم من قبل شركة الرمز.
 - 13.2 قد نقوم بتحديث الافصاح عن المخاطر ، حسبما سيتم إخطاركم من وقت إلى آخر.
- 13،3 بالموافقـة علم الالتـزام بأحـكام تـداول عقـود المشـتقات هـذه أو ممارسـة نشـاط تـداول عقود المشتقات، إنكم:
- (أ) تحرحـون بأنكـم قـد قمتـم بقـراءة وفهـم وقبـول المخاطـر المرتبطـة بخدمـات تـداول عقـود المشتقات؛ و
- (ب) تقرون بأنكم كنتم وحدكم مسؤولين، وأنكم حالياً وستكونون مستقبلاً وحدكم مسؤولين عـن إجـراء تقييم وتحقيق خـاص ومسـتقل بشـأن مخاطـر كل معاملـة تجرونهـا عنـد ممارسـة نشاط تداول عقود المشتقات.
- 13.4 تقرون وتوافقـون أنـه مـن مسـؤوليتكم التأكد مـن اتخـاذ القـرارات بنـاءً على اطلاع جيـد، وأنـه عليكـم إجـراء تقييمكـم الخـاص لناحيـة ملائمـة تـداول عقـود المشـتقات في ضـوء خبرتكـم وأهدافكـم ومواردكـم الماليـة وحاجاتكـم الخاصـة، وأن تظلـوا على اطلاع على الافصـاح عـن المخاطر حسبما يتم تحديثه من قبل شركة الرمز من وقت إلى آخر.



- 13.5 You understand that:
- (a) you should be able to bear the risk of potential losses, and if you are a natural person you should only invest capital that you can afford to lose without impacting your standard of living and proportionate to your income;
- (b) Derivates Trading entails high risks due to the fluctuation in prices of Derivatives and changes in laws and regulations;
- (c) when trading on margin:
- (i) your losses may exceed the full amount of your invested capital and margin;
- (ii) when engaging in Derivatives Trading on margin, a small price movement in your favour may result in a high return, but a small movement against you may result in substantial losses;
- (iii) we may be required to require you to provide additional collateral to avoid the forced sale of the Derivatives you hold in your Derivatives Trading Account if the value of the Derivatives you subscribe to on margin through Derivatives Trading decreases. Such forced sale of Derivatives may be made at a loss;
- (iv) you have no discretion over the choice of Derivatives we may decide to sell at our sole discretion to cover any shortfall in the margin requirements; and
- (v) a change in our Margin Requirements may be made at any time and with short notice; and
- (d) we may refuse to execute a Derivatives Trading transaction on your behalf if such transaction may cause us to breach our capital adequacy requirements under the Applicable Law and Regulations.

14.0 Termination

- 14.1 These Derivatives Trading Terms may be terminated in the same manner provided for under the General Terms, and such termination shall have the same effects provided for under the General Terms. You may close your Derivatives Trading Account only after you have settled any and all dues that you have incurred while making use of the Derivatives Trading service.
- 14.2 In addition to the preceding clause, these Derivatives Trading Terms shall automatically terminate upon the termination of your Agreement with us, in addition to any of the grounds for termination that are provided for under the General Terms.
- 14.3 The termination of these Derivatives Trading Terms does not affect:
- (a) any other agreement or legal relationship you may have with us or any other Affiliate. Therefore, you understand and agree that the termination and/or the amendment of these Derivatives Trading Terms does not terminate or automatically amend any other agreement or arrangement you may have with us or any other Affiliate.
- (b) the rights and obligations of the parties, which have existed before such termination becomes effective. In the event these Derivatives Trading Terms are deemed terminated, you agree that AI Ramz may in its sole discretion close-out your Derivatives trading positions.

13.5 إنكم تفهمون التالي:

- (أ) يجب أن تكونوا قادرين علم تحمل خطر الخسائر المحتملـة، وإن كنتـم شـخصاً طبيعيـاً عليكم فقـط اســتثمار رأس مــال تكونــون قادريــن علم خســارته مــن دون التــأثير علم مســتوم معيشتكم ويكون متناسباً مع مستوم دخلكم؛
- (ب) إن تـداول عقـود المشـتقات يتضمـن مخاطـر عاليــة جـراء تقلـب أسـعار عقـود المشـتقات والتغيرات في القوانين والأنظمة؛
 - (ج) عند التداول علم الهامش:
 - قد تتخطب خسائركم إجمالي مبلغ رأس المال والهامش المستثمر؛
- ii) عند تداول عقـود المشـتقات على الهامـش، قـد يـؤدي تحـرك بسـيط في السـعر لصالحكـم.
 إلى عوائد مرتفعة، إلا أن تحركاً بسيطاً في غير صالحكم قد يؤدي إلى خسائر كبيرة؛
- (iii) قد نضط ر إلى إلزامك م بإيداع ضمان إضافي لتفادي البيع الـقسري لعقـود المشـتقات المحفوظـة في حسـاب تـداول عقـود المشـتقات الخـاص بكـم في حـال تـدني قيمـة عقـود المشـتقات التـي تقومـون بالاكتتـاب فيهـا على الهامـش مـن خلال تـداول عقـود المشـتقات. قد يتم هذا البيع القسري بخسارة؛
- (iv) ليس لديكم أب حق تقديري لناحية اختيار عقود المشتقات التب قد نقرر بيعها بحسب تقديرنا الخاص لتغطية أب قصور في متطلبات الهامش؛ و
 - (v) قد يتم إجراء تغيير في متطلبات الهامش الخاصة بنا في أي وقت وبإخطار قصير؛ و
- (د) يجـوز لنـا أن نرفـض تنفيـذ معاملـة تـداول عقـود مشـتقات بالنيابـة عنكـم في حـال كان مـن الممكـن أن تتسـبب هـذه المعاملـة بإخلالنـا بمتطلبـات كفايـة رأس المال الخاصـة بنـا بموجـب القوانين والأنظمة المعمول بها.

14.0 الفسخ

- الجوز فسخ أحكام تداول عقـود المشتقات بنفـس الطريقـة المنصـوص عليهـا في الأحـكام العامـة، ويكـون لهـذا الفسـخ نفـس الآثار المنصـوص عليهـا في الأحـكام العامـة. يجـوز لكـم إغلاق حسـاب تـداول عقـود المشتقات الخـاص بكـم فقـط بعـد سـداد أي وكافـة المسـتحقات التي تكبدتموها أثناء الاستفادة من خدمة تداول عقود المشتقات.
- 14،2 بالإضافـة الــ البنـد الســابق، يتــم فســخ أحـكام تـداول عقــود المشـتقات هــذه تلقائيـاً عنــد فســخ اتفاقيتكــم معنــا، إلــه جانــب أي مــن أســباب الفســخ المنصــوص عليهــا في الأحكام العامة.
 - 14**.**3 إن فسخ أحكام تداول عقود المشتقات هذه لا يؤثر على:
- (أ) أي اتفاقية أو علاقة قانونية أخر منقد تربطكم بنا أو بأي جهة تابعة أخر من بالتالي، أنتم تفهمون وتوافقون علما أن فسخ و/أو تعديل أحكام تداول عقود المشتقات هذه لا يفسخ أو يعدل بصورة تلقائية أي اتفاقية أو ترتيب آخر قد يكون لديكم معنا أو مع أي جهة تابعة أخر م.
- (ب) حقوق والتزامات الأطراف التي كانت قائمة قبل نفاذ هذا الفسخ. في احال اعتبار أحكام تداول عقود المشتقات هذه مفسوفة، أنتم توافقون أنه يجوز لشركة الرمز بحسب تقديرها الخاص إغلاق مراكز تداول عقود المشتقات الخاصة بكم.